
 

 Zasedání č. 18 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   14. 3. 2022 v 16 hod v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 

Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Tomáš Klail, Martin Hlavatý, Milan Krčík, RNDr. Ivo Šanc, Ing. Karel Macek, 

Josef Žáček, Klára Kocmanová, Ing. Lenka Dupalová 

Luděk Kment 

 

 

Hosté: Mgr.,Bc. Šnajdr, Mgr. Drtina 

Příští jednání: 25.4.2022 

 

Návrh usnesení pro RM: 

        

     b e r e   n a  v ě d o m í   

     zápis z 18. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 14. 3. 2022 

       

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 

Program:  1. kontrola zápisu z 17. 1. 2022 

  2. RE-USE centrum 

  3. nádoby na tříděné odpady 

                    4. nesekané plochy 

                    5. problémy s psími exkrementy 

                    6. různé 

 

Jednání zahájil v 16:00 p. Hlavatý 

bod 1. – Kontrola zápisu – RM vzala minulý zápis na vědomí, dotace na sběrný dvůr nejsou možné 

čerpat z důvodu, že na sběrný dvůr se již žádné kontejnery nevejdou, řešením by bylo vybudování 

nového sběrného dvoru  

 

bod 2. – RE-USE centrum – není doporučeno vytvořit ve stávajícím sběrném dvoře z důvodu 

nedostatečného prostoru a hlavně z nedostatečného personálního obsazení, byl osloven pan 

Štěpanovský z křesťanského společenství, vzhledem k současnému stavu s Ukrajinou již nemají 

zájem 

p. Šnajdr – je návrh na vyhlášení výběrového řízení na RE-USE centrum, zájemce by byl „barák co 

hledá jméno“ v Nádražní ulici, RE-USE centru by bylo pouze okrajovou záležitostí  

pí. Dupalová – největší smysl by bylo vybudování ve sběrném dvoře 

 

bod 3. nádoby na sběrný odpad – zveřejněný článek v KH listech, v dubnu budou naskladněny 

kompostéry, v červnu nádoby na tříděný odpad, následně budou občané odebírat kompostéry a 

nádoby 

 

bod 4. nesekané plochy – p. Šesták zaslal členům komise seznam nesekaných ploch pro letošní 

rok, byla odstraněna plocha za ul. 17. Listopadu, na kterou byly jediné stížnosti, na zkoušku bude 

vytvořena plocha s výsevem květnaté louky, vytvořeno bude mezi kruhovými objezdy u OD Tesco a 

Albert 

pí. Dupalová – vyjádřila pochybnost o využití plochy před SPŠ,  

p. Klail reagoval, že na tomto místě byla nejlepší plocha v rámci celého města, dále pokračoval, že 

by TS, pokud bude sucho, neměli sekat vůbec, nesouhlasí se zrušením nesekané plochy mezi 

Lučanskou a 17 .listopadu- pod Havířskou stezkou, dále doporučuje též prověřit názor VHS na 

obdobnou péči na vodojemech - Na  Valech, Pták, Sukov atd.. 

p.Žáček - si myslí, že by se tyto plochy měly cíleně zakládat 

 

bod 5. Problém s psími exkrementy – p. Krejčí zaslal návrh zastupitelům na řešení problému 

s psími exkrementy na veřejném prostranství 

p. Šanc - v současné době lepší situace, než před 20 lety, doporučuje provádět osvětu 

p. Hlavatý – souhlasí s názorem pana Šance, na sídlišti je velká fluktuace obyvatel, ti co se nově 

nastěhují nerespektují úklid 

p. Krčík – psi by měli mít čipy a městská policie by je měla kontrolovat 



K tomu závěr:  

- komise konstatuje, že dochází k postupnému zlepšování, vždy se však najdou jedinci, kteří 

respektovat pravidla nebudou 

- je potřeba dále vést osvětu, posilovat plochy cíleně určené pro venčení psů 

- komise doporučuje provést časově omezenou akci městské policie zaměřenou na dodržování 

vyhlášky o volném pohybu zvířat 

- komise předpokládá, že dojde postupně ke kompletnímu čipování psů a propojení databází 

majitelů, tím by odpadly „výmluvy“ na osobu blízkou 

- komise se neztotožňuje s návrhem na „placené“ označování narušitelů vyhlášky  

 

     

bod 6. Různé 

p. Macek – v ulici Prachňanská u kontejnerů na sklo jsou stále vánoční stromky a větve, prosí o 

úklid  

              - nový odpadkový koš doporučuje umístit na začátek zelené plochy (u betonového plotu) 

hned za křižovatkou Lorecké ulice s ulicí Na Provaznici 

                 - dále doporučuji přemístit stávající odpadkový koš z křižovatky v Lorecké ulici s ulicí 

Waldhauserovou k přechodu pro chodce u sociálky v Lorecké ulici. 

 

Vyjádření Ing. Hladíkové: Rostlinný odpad v ul. Prachňanská bude odvezen. Možnost umístění 

odpadkového koše bude prověřena s TS.  

p. Krčík – prosí o zakrácení větví pod Elsabem 

pí. Dupalová – podala návrh na alespoň částečné zakrytí odpadkovýc košů v centru města, aby se 

zamezilo odlétávání odpadků 

vyjádření Ing. Hladíkové: V historickém centru jsou navrženy litinové koše, které od výrobce není 

možné opatřit částečným zakrytím.  

p. Klail – u Lorce je stále vyvrácený pařez 

            - v Opletalově ulici jsou uschlé 2 jehličnany, chybí jedlovec 

            - upozornil o nárůstu počtu strak, protože nemají přirozeného predátora, s tím souvisí 

úbytek drobného ptactva 

K tomu se nabídl p. Šanc, že prokonzultuje v ornitologické společnosti a M.Hlavatý požádal Ing. 

Macka, aby poprosil pracovníky OŽP o názor. 

p. Hlavatý – upozornil na překročení limitů prachových částic PM10 problém vidí na sídlištích po 

výspravě silnic pomocí metody TURBO (asfaltový emulgát + štěrk) 

                - v současné době několik záměrů na výstavbu bytových domů – Lidka, Lekkerland, sv. 

Anna – s tím by měla být plánována občanská vybavenost – školky, parkování, veřejné prostranství 

atd. 

        - u výstavby Lidlu by město mělo prosadit podmínky např. jako zadržování vody pomocí 

retenčních nádrží atd. 

 

 

Jednání komise bylo v 17:10 ukončeno 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

Komise ŽP nesouhlasí s návrhem pana Krejčího, Město Kutná Hora by mělo jít formou vzdělávání, 

osvěty. Této problematice by se měla nárazově věnovat městská policie. 

 

 

3) Reakce rady města: 

Usnesení č. R/273/22 -Zápis komise pro ŽP Rada města bere na vědomí zápis z 18. zasedání 

komise pro životní prostředí ze dne 14. 3. 2022 

 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 

 


